

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

في رسائل متطابقة - المجلس الوطني الفلسطيني الوطني يطالب بفرض عقوبات على وزير أمن الاحتلال لرفضه تقديم لقاح "كورونا" للأسرى

2021-1-14

دعا المجلس الوطني الفلسطيني، الأطراف السامية المتعاقدة لاتفاقية جنيف الثالثة، لاتخاذ الإجراءات الواجبة، وفرض عقوبات على وزير أمن الاحتلال، وملاحقته وتقديمه للمحاكمة، بعد رفضه تقديم اللقاحات ضد فيروس "كورونا" للأسرى والمعتقلين في سجون الاحتلال.

وقال المجلس في رسائل متطابقة، أرسلها رئيسه سليم الزعنون، لرؤساء برلمانات وطنية عالمية، ولرؤساء اتحادات وجمعيات برلمانية عربية وإسلامية وآسيوية وأوروبية وإفريقية ولاتينية، ولرئيس الاتحاد البرلماني الدولي، إن قرار وزير أمن الاحتلال أمير أوحانا قبل أسبوعين، بعدم تقديم لقاح "كورونا" للأسرى، مخالف للمادتين 13، و15/ من اتفاقية جنيف الثالثة، التي تفرض على الدولة الحاجزة تقديم الرعاية الطبية الكاملة للأسرى، ويحظر عليها اقتراح أي فعل أو إهمال يعرض حياتهم للخطر، كما حصل مع 226/ أسيرا فلسطينيا، استشهدوا داخل سجون الاحتلال.

ودعا لتفعيل المادتين 129 و130/ من اتفاقية جنيف الثالثة، بدعوة الأطراف السامية المتعاقدة لاتخاذ الإجراءات الواجبة لفرض عقوبات فعالة على من يقترب أو يأمر باقتراح إحدى المخالفات لهذه الاتفاقية، كما تفعل القوة القائمة بالاحتلال "إسرائيل" بحق الأسرى الفلسطينيين في سجونها.

واعتبر المجلس في رسائله أن الاجراء الإسرائيلي بحق الأسرى، وهم من الأشخاص المحميين، تعد صارخ على حقوقهم، وتتصل من سلطات الاحتلال لواجباتها بتقديم الرعاية الصحية اللازمة لهم، وفيه تمييز عنصري تجاههم، إذ سيقتصر إعطاء اللقاح فقط على عناصر إدارة السجون الإسرائيليين.

وأشار إلى تصاعد أعداد المصابين بفيروس "كورونا" بين الأسرى، والذي وصل إلى 199 حتى تاريخه، وهو مرشح للارتفاع مع استمرار تدني مستوى تدابير الحماية والوقاية بشكل عام، والاكتظاظ في السجون، وسوء الخدمات الطبية المقدمة للمصابين بالفيروس بشكل خاص.

وناشد المجلس رؤساء البرلمانات والاتحادات بالتحرك الفاعل والتدخل الفوري، والضغط على دولة الاحتلال من أجل توفير سبل الوقاية، واتخاذ كافة تدابير الحماية من خطر الإصابة بالفيروس للأسرى، وهو أيضا التزام قانوني بضمان صحة وسلامة جميع الفلسطينيين الخاضعين لاحتلالها بما في ذلك توفير اللقاحات لهم، دون تمييز.

وطالب بضمان إعطاء الأسرى والمعتقلين اللقاح دون شروط أو استثناء، وتوفير رقابة دولية على إجراء الفحوصات لهم، ولطبيعة اللقاحات المقدمة، خاصة وأن ثقتنا معدومة بإدارة السجون.

وشدد على ضرورة إلزام الاحتلال بالإفراج الفوري عن 700/ أسير فلسطيني مريض، منهم 340/ يعانون من أمراض مزمنة، التزاما بما جاء في الملحق الأول من اتفاقية جنيف الثالثة، بالإعادة المباشرة إلى الوطن لجميع الأسرى المصابين بأنواع العجز أو المرضى الذين تصبح حالتهم مزمنة ولا يتوقع فيه شفاؤهم رغم العلاج.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

In identical messages: PNC demands sanctions against Israeli Minister of Internal Security for refusing to provide Coronavirus vaccine to Palestinian prisoners

14th of Jan. 2021

Palestine National Council (PNC) called on the High Contracting Parties to the Third Geneva Convention to take the necessary measures and impose effective penalties on the Israeli Minister of Internal Security, prosecute him and bring him to trial, after his refusal to provide vaccination of the Coronavirus to Palestinian prisoners and detainees in the Israeli occupation prisons.

In identical messages sent by PNC Speaker, Mr. Saleem Al-Za'anoon, to the presidents of selected national parliaments around the world, to the heads of Arab, Islamic, Asian, European, African and Latin parliamentary unions and assemblies, and to the President of the Inter-Parliamentary Union, stated that the decision of the Israeli Minister of Internal Security, Amir Ohana, two weeks ago, not to provide the Coronavirus vaccine to Palestinian prisoners and detainees violates the two Articles. (13 and 15) of the Third Geneva Convention, which requires the Detaining Power to provide full medical care to the prisoners and prohibits it from committing any act or negligence that endangers the prisoners lives, and this is what happened with (226) Palestinian prisoners who were martyred inside the prisons of the Israeli occupation.

PNC called for activating Articles (129 and 130) of the Third Geneva Convention by calling on the High Contracting Parties to take the necessary actions to impose effective penalties on anyone who commits or orders the commission of any of the violations of this agreement, just as the occupying power "Israel" does against the Palestinian prisoners in its prisons.

In its messages, PNC added that the Israeli procedures against Palestinian prisoners, who are protected persons, is a flagrant violation of their rights, and that the detaining authorities evade from their duties to provide the prisoners with the necessary health care, and it contains racial discrimination towards them, as the vaccination will be limited only to Israeli Prison Authority employees.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref.

Date



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم :

التاريخ :

PNC pointed to the escalating number of prisoners infected with the Coronavirus, as it reached (196) to date, and it is likely to rise with the continuing low level of protection and preventive measures in general and overcrowding in prisons, in addition to the poor medical services provided to those infected with the Coronavirus in particular, It is also a legal obligation to ensure the health and safety of all Palestinians under the Israeli occupation, including providing them with vaccines, without discrimination.

In its messages, PNC appealed to the heads of parliaments and federations, to take effective action and immediate intervention and pressure the occupying power, in order to provide means of prevention and take all measures of protection against the risk of contracting the Coronavirus.

The Speaker also called for ensuring that prisoners and detainees are given, without submission or exception, the Anti-Coronavirus vaccines, and that international control over the conduct of tests for prisoners and the nature of the vaccinations provided to them, especially we have no confidence in the Israeli prison administration acts.

PNC also called for the Israeli occupation to be obligated to immediately release more than (700) sick Palestinian prisoners, of whom about (340) suffer from chronic diseases, in compliance with what was stated in the first annex of the Third Geneva Convention, of direct repatriation to the homeland of prisoners with a disability, or patients whose condition becomes chronic and a cure is not expected despite treatment.